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Onderwerp 

Raadsvoorstel fusie met gemeente Langedijk 

 

Aan het College,  

 

Inleiding 

 

Naar aanleiding van het raadsvoorstel fusie met gemeente Langedijk, dat door de 

commissie M&S op dinsdag 11 december zal worden besproken, heeft de fractie van de 

Heerhugowaardse Onafhankelijke Partij HOP nog enkele verduidelijkingsvragen, die bij 

ons zijn bovengekomen naar aanleiding van informatie die ons zijn verstrekt door de 

Burgerrekenkamer Langedijk. 

  

Vragen 

 

1. Ons is gebleken dat de verschillende heffingen en precario in HHW en Langedijk sterk 
van elkaar verschillen, en in harmonie moeten worden gebracht als er wordt besloten tot 
een bestuurlijke fusie. Dat kan leiden tot lastenverhogingen voor onze inwoners. Zo zijn 
de begraafkosten 76 procent hoger in Langedijk ten opzichte van HHW en de rioolheffing 
80 procent hoger. Harmonisatie van die heffingen zal leiden tot andere berekeningen, en 
dat zal weer zijn weerslag hebben op de lopende (meerjaren)begrotingen. Dat maakt dat 
de huidige begrotingen dus niet meer reëel zijn als er wordt gestreefd naar een 
bestuurlijke fusie, en dat kan leiden tot andere financiële verhoudingen en dus grotere 
risico's. Kan het college toezeggen met een reëel financieel kader te komen voordat er 
een besluit wordt genomen over een eventuele bestuurlijke fusie?  
 
2. De begroting van Langedijk wordt vooral sluitend gemaakt door de precario op 
ondergrondse leidingen. Vanaf 2022 mag dat niet meer en valt er 2 miljoen weg. Dit sluit 
aan bij onze vorige vraag over de reële financiële vooruitzichten van een eventuele 
bestuurlijke fusie. Hoe ziet het college deze kwestie?  
 
3. Op het moment dat er nog sprake was dat Heerhugowaard in beeld was voor een 
eventule bestuurlijke fusie met Schermer, enkele jaren gelden, is er voorafgaande een 
due diligence gedaan naar de (financiële) positie van Schermer. Wordt er in het proces 
voorafgaande aan het besluit tot eventuele bestuurlijke fusie met Langedijk opnieuw een 
due diligence gedaan en zo ja, wanneer verwacht het college de uitkomsten hiervan te 
delen met de gemeenteraad?  
 

4. Wat opvalt in de rapportage van Berenschot is dat er maar beperkt oog is voor de 

eventuele (financiële) risico's die een bestuurlijke fusie met zich meeneemt. Graag ziet de 

HOP een risico-analyse van het college tegemoet, met daarin oog voor bijvoorbeeld de 

stand van zaken van het vastgoed dat in het bezit is van de gemeente Langedijk, oog 
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voor de punten die hierboven al zijn aangestipt en oog voor de gevolgen voor de 

heffingen en belastingen die op dit moment gelden in Heerhugowaard. 

 

 

 

Conform artikel 55 RvO geeft de ondergetekende hierbij te kennen dat hij/zij een 

schriftelijk/ mondeling antwoord op bovenstaande vragen verlangt binnen dertig dagen na 

dagtekening.  

 

Lid van de Gemeenteraad Heerhugowaard 

R.H. Schoemaker namens de HOP. 

 

 

Antwoord van het College 

Inleiding 

Naar aanleiding van het raadsvoorstel fusie met gemeente Langedijk, dat door de 

commissie M&S op dinsdag 11 december is besproken, heeft de fractie van de 

Heerhugowaardse Onafhankelijke Partij HOP nog enkele verduidelijkingsvragen gesteld.   

 

Antwoorden 

1. Heffingen en leges kunnen verschillen per gemeente. De wijze van kostentoerekening 
is daarbij een onderscheidende variabele. Bij een herindeling worden de verschillende 
heffingsgrondslagen en de daaruit voortvloeiende tarieven opnieuw vastgesteld door de 
gemeenteraad. Er zal waarschijnlijk sprake zijn van enige schommeling in tarieven ten 
opzichte van de nu in beide gemeenten gehanteerde tarieven. In de voorbereiding van 
een bestuurlijke fusie komen deze aspecten aan bod.  

 

2. In de vastgestelde sluitende meerjarenbegroting van de gemeente Langedijk is de 

tijdelijkheid van de precario van ondergrondse leidingen verwerkt. Vanaf 2022 zijn die 

middelen niet meer als dekkingsmiddel ingezet. 

 

3. De eventuele fusie met de gemeente Schermer kende een andere voorbereiding dan 

het proces met de gemeente Langedijk. In de aanloop naar een mogelijke fusie met 

Schermer was er sprake van een beperkte samenwerking tussen beide gemeenten. De 

afgelopen jaren is de samenwerking met de gemeente Langedijk steeds verder 

geïntensiveerd. Daardoor is er mede zicht ontstaat op de financiële positie van de 

gemeente Langedijk. In de onderzoeken die in de huidige fase aan de  orde zijn worden 

de begrotingen van beide gemeenten tegen het licht gehouden en worden de risico’s 
beoordeeld. In een eerdere fase heeft Berenschot in het kader van een 

onderzoeksopdracht naar de toekomstige bestuurskracht van de gemeente Langedijk ook 

onderzoek gedaan naar de financiële situatie. Gezien de wederzijdse kennis van elkaars 

begrotingen is er daarom voor het college geen aanleiding om een due diligence 

onderzoek te doen. 

 

4. Op het gebied van vastgoed en onderhoud van de openbare ruimte is er in Langedijk 

net als in Heerhugowaard geen sprake van achterstallig onderhoud. In de 

meerjarenbegroting zijn middelen gereserveerd voor het onderhoud. Het rioleringsstelsel 

in de gemeente Langedijk is ouder dan in Heerhugowaard en brengt eerder ingrepen met 

zich mee. De gemeenten zullen de komende tijd op deze punten de gedetailleerde 

wederzijdse kennis verder uitwisselen zodat er een goed beeld ontstaat van eventuele 

risico’s en effecten. Het rapport stipt de verschillen tussen de beide gemeenten aan. Die 
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zijn goed in het vizier en worden door beide colleges in de komende periode van 

voorstellen voor oplossingen voorzien. 

 

 

 

 

 

 


